
 

                                                                                                                                   Nuuk 26.09.2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvordan kan granatharpunen til hvalfangst gøres billigere, og har Naalakkersuisut gjort 

sig overvejelser at øge tilskud til hvalfangerne? 

2. Hvorledes kan patronen og ammunitionen til hvalfangstharpunen gøres billigere, når et 

skud med en hvalfangst harpun, hvis man regner patronen og krudtet med, koster 

omkring 1000 kr., og det gælder uanset om man rammer byttet eller ej, så er spørgsmålet, 

om det er muligt at der ydes bedre tilskud til anskaffelsen? 

3.   Har Naalakkersuisut overvejelser om at forbyde granatharpun ved fangst af sildepisker? 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Det er ønskeligt og vide hvilke overvejelser Naalakkersuisut har omkring tilskud til hvalfangerne, 

tanker om øget tilskud til patroner og granater.  

Mht. hvalfangst fra jolle med riffel er det indlysende at man ikke bruger granat og med tanke på 

disse er det ønskeligt at vide om der er overvejelser om afskaffelse af granater. 

Jeg ønsker at mit spørgsmål besvares indenfor til arbejdsdage.  

 

 


